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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Maarja-Magdaleena        11.10.2023  

 

 

 

Aeg: 11.10.2023, algus kell 16.00, lõpp kell 18.15. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Piret Siivelt, Laura Tamme, 

Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Puudus: Andres Kuusik. 

Külalised: J.V. Veski nimelise Maarja-Magdaleena Põhikooli direktor Kristiina Raja ja 

vallavanem Jarno Laur. 

  

Päevakord: 

1. Tutvumine J. V. Veski nimelise Maarja-Magdaleena Põhikooli ja lasteaiaga; 

2. Tartu valla haridusvaldkonna eesseisvad väljakutsed; 

3. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tutvumine J. V. Veski nimelise Maarja-Magdaleena Põhikooli ja lasteaiaga 

Komisjoni koosolek toimub Maarja-Magdaleenas koos J. V. Veski nimelise Maarja-Magdaleena 

Põhikooli ja lasteaia tutvustamisega. Direktor Kristiina Raja annab ülevaate kooli ja lasteaia 

tegemistest. Komisjon saab ülevaate, et mis keskkonnas ja mis tingimustes Maarja-Magdaleena 

lapsed õpivad. Väiksemat remonti vajaksid nii spordisaali kui aula põrand. Suurem arutelu on 

õpilaskodu teemal, kas ja milleks on vaja, ning selle õpilaskodu potentsiaal. Hetkel on õpilaskodus 

12 kohta.  

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

2. Tartu valla haridusvaldkonna eesseisvad väljakutsed 

Komisjoni esimehe ettepanek on seda punkti arutada kahes osas: füüsiline taritu ja teine osa 

oleks sisuline (personal, õpingute tase, alusharidus, põhiharidus, gümnaasiumiharidus). 

2.1 Investeeringud taristusse  

Jarno Laur: Vallas tervikuna, ootab meid ees väga suur õpilaste arvu kasv kõigis astmetes. Need 

lapsed, kes kuue aasta pärast kooli lähevad meie vallas, see arv on 300 lapse piires. Need ongi 

teemad, et on olemas piirkonnad, kus on vähe lapsi ja piirkonnad, kus on palju lapsi. Terav 

probleem on Raadi piirkond, kus ei ole kooli ja kõige suurem väljakutse ongi Raadi põhikooli 

loomine. Maja kui sellist hetkel ei tule, vaid esialgu hakkab tööle kool uues ehitatavas lasteaia 

majas. Hetkel projekteerimise leping on sõlmitud, projekteerimine käib, detailplaneerimise 

menetlus käib, uuringud käivad, ehituse eelarvestamine ka käib ja kõik paralleelselt eesmärgiga, 
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et 2025 aasta 01. septembril saaksid lapsed minna Raadil kooli, mis asub lasteaia majas. Täna 

projekteerimisel olev lasteaed on 12 + 2 (tasandus) rühma. Hetkel on mõte, et projekteerida see 

lasteaed selliselt, et vähemalt pooles hoones saaks pidada kooli. Kui lasteaed valmis saab, siis võtta 

sinna I, II, III ja IV klassi lapsed, mis annab meile natuke aega kooli ehitamisega. Tänases 

eelarvestrateegias on see lasteaia hoone sees. See võimaldaks Kõrveküla kooli ummikust välja 

päästa ja hakata seda Raadi kooli ette kasvatama. Selline lahendus annab lisaaega koolimaja 

ehituseks kolm kuni neli aastat. 

Järgimiseks aastaks tuleb kaaluda Kõrveküla koolis käimist kahes vahetuses (kahes vahetuses 

oleks maksimaalselt I ja II klassid). Sellega kaasneb samas palju probleeme (mõju huviharidusele, 

bussiliiklus, pikapäevrühmad, personal jms). Teine variant on kaaluda koolile juurde panna 

mooduliga üksus, siis on variant leida mingisugune uus kodu muusikakoolile. Erinevaid variante 

on arutatud, aga head lahendust hetkel ei ole. Eesmärk on lasteaia maja ehitus ühe õppeaasta võrra 

ettepoole tuua, siis püüaks nii, et ei tee teist vahetust Kõrveküla koolis.   

Lähte ÜG projekt on valmis ja ootab oma aega. Järjekorras esimene on ehitada Raadile uus 

lasteaiamaja. Murekoht on see, et pole rahalisi meetmeid selle jaoks. Kui vaadata 

eelarvestrateegiat, siis Lähte ÜG projekti maksumus on 9,5 miljonit ja see on päris täpne 

eelarvestus, siis see Raadi lasteaed on umbes samasuur raha ja see on tehtud eelprojekti pealt. Seal 

on hälve 20% ehk see võib maksta 11 miljonit või 8 miljonit, aga probleem tekib Raadi 

koolimajaga, sest seal on praeguse eskiisi pealt arvestatud summa 34 miljonit, aga 

eelarvestrateegias on kirjas 16 miljonit.  

Toimub arutelu antud teema üle (kahes vahetuses kool, huviharidus).  

 

Komisjon võtab info teadmiseks 

 

2.2 Haridusvaldkonna väljakutsed sisuliselt 

Komisjonis oli arutamisel, et kuidas saaks hariduskomisjon kaasa aidata haridusvaldkonnas ja on 

protokollitud, et jätkuvalt on kõige prioriteetsem valla haridusasutuste töötajate motivatsioon, 

personali hoidmine ja juurde leidmine. Sellega seoses on kaks konkreetset tegevust: 

haridustöötajate tänuürituse ümber kujundamine ja nendele töötajatele suunatud ürituste 

korraldamine. Tänuürituse ümberkorraldamise otsuse komisjon juba tegi ja see aasta toimub 

tunnustamine veebruaris.  

Toimub arutelu haridustöötajate tunnustamise teemal.   

 

Teema arendus, et kuidas haridusasutustes personali hoida, kuidas noori meelitada tööle Tartu 

valla koolidesse.  

Toimub arutelu teema üle.  

Võimalikud komisjoni ettepanekud/tähelepanekud: 

- noore õpetaja stipendium praktika perioodiks; 

- õpetajate leidmine on iga aasta raskem; 

- mida teha, et õpetaja tuleks tööle Tartu valla kooli (värbamiskampaania, sõiduauto 

kompensatsioon, tasuta lõunasöök); 

- koolist lahkuvad noored õpetajad (läbipõlemine, õpilaste ja lastevanemate käitumine, liiga 

pingeline töö); 

- kvalifikatsiooninõuded (osadel õpetajatel on need täitmata ja raske leida kvalifitseeritud 

personali); 

- palgatingimused on igal pool sarnased, seega tuleb personali osas konkureerid millegi 

muuga (taristu, kogukond, keskkond, kolleegid jms); 

- lisatasude, tulemustasu, preemiate maksmise teema; 

- erinevad toimimise põhimõtted Tartu valla koolides (Kõrveküla PK, Tabivere PK, Maarja-

Magdaleena PK toimetavad ühe mudeli järgi aga Lähte ÜG on eristunud); 
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- lisatasude osakaal on väikestes koolides väiksem, sest neil on ressurssi vähem (Laeva ja 

Maarja-Magdaleena kool) ja tegelikult Tabivere, Lähte ja Kõrveküla kool maksavad samas 

propotsioonis lisatasusid. Need maksmise mudelid on keerulised aga need on olemas; 

- direktorite õigused palga, lisatasude ja preemiate maksmisel (palgafondi kasutamine); 

- koosseisude kooskõlastus vallavalitsusega. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


